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Magnetogram ni lektoriran! 

 
 

MAGNETOGRAM  
POGOVORA PREDSEDNIKA VLADE REPUBLIKE SLOVENIJE JANEZA JANŠE  

ZA RADIO OGNJIŠ�E – STUDIO KOPER 
(Koper, 21. marec 2007) 

 
 
NOVINAR: Spoštovane poslušalke, cenjeni poslušalci, lepo pozdravljeni. Vlada je za�ela drugo serijo 
obiskov po slovenskih regijah. Pred �asom se je mudila v Prekmurju, v�eraj in danes pa se ministrska 
ekipa mudi v Slovenski Istri in na Krasu. Kakšen je namen tokratnega obiska, kakšno je stanje v sedanji 
vladi, kako je naša država pripravljena na predsedovanje in še marsikaj povezano z zunanje in notranje 
politi�nim dogajanjem bomo vprašali kar predsednika Vlade Republike Slovenije, gospoda Janeza 
Janšo, ki se je na našo željo ustavil tudi v koprskem studiu Radia Ognjiš�e. Gospod predsednik, lepo 
pozdravljeni. 
  
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Lep pozdrav. Hvala za vabilo.  
 
NOVINAR: S svojo ministrsko ekipo se drugi� mudite na obisku Slovenske Istre in Krasa. Trinajstega 
aprila 2005 ste se po sre�anju s številnimi predstavniki ugotovili, da ima obalno-kraška regija dobre 
razvojne perspektive, �e bo izkoristila vse svoje potenciale. Kako to izkoriš�anje ocenjujete danes? Gre 
razvoj v pravi smeri? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ja, mislim, da gre v pravi smeri. V teh slabih dveh letih je regija 
napredovala. Res je v tem �asu napredovala tudi celotna Slovenija. Hvala bogu, bi lahko rekli. 
Gospodarska struktura Slovenske Istre in Krasa oziroma te statisti�ne regije je ugodna. Tudi v tem �asu 
se je izboljševala. Nastala je vrsta novih podjetij, predvsem v storitveni dejavnosti. Petinsedemdeset 
odstotkov dohodka v regiji ustvarjajo storitvene dejavnosti, kar je dober evropski rezultat nad slovenskim 
povpre�jem. In iz tega vidika je lahko marsikje regija za zgled. Regija je ohranila solidno oziroma odli�no 
drugo mesto na rang lestvici razvitosti slovenskih regij - samo še osrednja slovenska statisti�na regija je 
pred njo. Ugodni rezultati se kažejo tudi v nekaterih drugih podatkih - recimo, brezposelnost je v teh 
dveh letih padla za skoraj šest odstotkov, ustvarila so se tudi številna nova mesta. Tisti glavni dejavniki, 
glavni motorji gospodarske rasti, ki so tudi klju�ne to�ke storitvene dejavnosti, poslujejo dobro. Klju�na 
primorska podjetja beležijo dobre rezultate. Pomembno pa je, kot sem poudaril že prej, da nastajajo tudi 
nova mala, srednja podjetja, tako da se celoten gospodarski spekter dobro polni. V zadnjem �asu se 
pojavljajo nekatere nove iniciative - recimo, Mediteranska univerza, na katerih delamo. S tem, �e se to 
uresni�i, bodo nastali dodatni pogoji za to, da regija napreduje, da postane atraktivna tudi v, recimo 
temu, mednarodnem merilu - še bolj kot je doslej. Resno se dela na infrastrukturnih projektih. Upam, da 
bo že v letošnjem letu dokon�an avtocestni priklju�ek na avtocestno omrežje, ko gre za Luko Koper. 
Predvsem se bodo izboljšale transportne zmogljivosti tega našega edinega, lahko re�em tudi 
najve�jega, pristaniš�a. Skratka, sam obalni del regije napreduje zelo dobro, kljub temu, da je tukaj 
huda konkurenca Reke, Trsta in tako naprej. Spodbudni so tudi premiki na Krasu oziroma kraškem delu 
regije. Ta obisk po slabih dveh letih ima poleg tega, da ugotavljamo kaj od tega, kar je bilo dogovorjeno 
in obljubljeno, je realizirano, tudi namen, da odkrivamo nove razvojne priložnosti in teh mislim, da bo v 
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prihodnosti kar nekaj. Naj omenim tukaj samo dva projekta, ki sta v Resoluciji o nacionalnih razvojnih 
projektih za obdobje 2007-2023. Gre za razvoj Krasa, za kar bo namenjeno kar velik del sredstev, tudi iz 
evropskih skladov, in gre za velik turisti�ni projekt jadranski otok, ki ima namen razširiti turisti�no 
ponudbo v tem delu Slovenije in jo naredit tudi bolj zanimivo. 
 
NOVINAR: Pred dvema letoma ste poudarili, da najve�ji razvojni zagon za regijo predstavljata Univerza 
na Primorskem in Luka Koper, katero ste že omenili s svojim prihodnjim razvojem. V teh dneh se 
Univerza seli v nove prostore, katerih naložba je mo�no presegla predvideno vrednost. Kaj torej pomeni, 
�e nekdo prekora�i pooblastila oziroma je dogovorjen znesek presežen - tukaj govorim seveda o 
Univerzi na Primorskem - po nekaterih ocenah celo za 97 odstotkov? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ja, o�itno je tako kot pravite. Se pravi, obnova teh dveh pala� 
oziroma stavb za Fakulteto za humanisti�ne študije in za rektorat Univerze na Primorskem naj bi stala 
skoraj še enkrat ve� kot je bilo na�rtovano. Univerza je sicer avtonomna znotraj odobrenih sredstev, 
vendar mora ta biti porabljena v skladu z zakonodajo. Vendar pa v tem trenutku govorimo, ne o sumih, 
ampak samo o informacijah, ki niso uradno verificirane. Ko bo Urad za nadzor prora�una dal svoje 
poro�ilo, takrat se bo videlo, kaj je potrebno storiti.  
 
NOVINAR: Kar zadeva Luko Koper ste ob prejšnjem obisku, kot najbolj problemati�no, izpostavili 
vprašanje infrastrukture. Kako našo edino luko ocenjujete danes? Kaj ji manjka oziroma kaj bi bilo 
potrebno izboljšati, seveda poleg drugega tira? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Jaz mislim, da tisto, kar je pa� možno naredit v okviru 
poslovnih na�rtov Luke Koper, vodstvo luke tudi po�ne. Gre za dejstvo, da je vlada s tem, ko je sprejela 
nekatere odlo�itve in ko pripravlja tudi nov državni lokacijski na�rt za celovito prostorsko ureditev luke, 
naredila tiste korake, ki so potrebni zato, da se luka lahko normalno razvija. Že v letošnjem letu naj bi se 
podaljšal oziroma bil zgrajen 150 metrov dolg podaljšek prvega pomola. Gre za investicijo v vrednosti 
preko 25 milijonov evrov. S tem se bo potencial oziroma možnost za raztovor kontejnerjev bistveno 
pove�al. Potekajo tudi aktivnosti za vzpostavitev sodobnega potniškega terminala in, kot že re�eno, do 
konca letošnjega leta naj bi bil dokon�an tudi avtocestni priklju�ek oziroma priklju�ek na avtocestno 
omrežje. Že pred �asom oziroma že kmalu po našem prvem obisku tukaj, leta 2005, pa je bil narejen 
tudi državni lokacijski na�rt za drugi tir Koper-Diva�a. To bo zelo velik zalogaj. Ta projekt je tudi del 
projekta modernizacije železniške infrastrukture v Sloveniji, ki je vsebovan v Resoluciji nacionalnih 
razvojnih projektih in tukaj zelo intenzivno potekajo dogovarjanja o zagotovitvi financiranja. 
 
NOVINAR: �e še kar ostaneva pri vaših obiskih. Najbolje lahko danes ocenjujeva drugi konec 
Slovenije, Prekmurje, tam ste se mudili pred kratkim. Kakšne so bile torej vidne spremembe v dveh 
letih, na katerih podro�jih? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, ko govorimo o Prekmurju je bil tam v dveh letih zagotovo 
najve�ji doseženi premik. Bistveno zmanjšanje brezposelnosti, je osrednji razvojni ali pa socialni 
problem prekmurske regije. V zadnjih dveh letih je brezposelnost padla za ve� kot 18 odstotkov. V tem 
�asu se je v regiji ustvarilo tudi 5.000 novih delovnih mest. Jaz sem zelo vesel. Po svoje smo sedaj, po 
dveh letih, pred novim izzivom. Dve leti nazaj je dejansko tema brezposelnosti in presežka delavcev 
prevladovala povsod, tokrat pa smo se v nekaterih podjetjih sre�ali z obratnim vprašanjem. Za nekatere 
profile delovne sile primanjkuje - odprla so se nova podjetja, ki iš�ejo predvsem kvalificirano delovno silo 
v predelovalni dejavnosti. V tem trenutku jo morajo, vsaj deloma, po doma�e re�eno, uvažati. Tukaj se 
je slika precej obrnila. Seveda regija še ni zapustila neugodnega zadnjega mesta na razvojni lestvici v 
Sloveniji, ampak se je kljub temu premaknila. Predvsem pa so se izboljšali neki potenciali, ker je sedaj 
ve� ljudi zaposlenih, manjši socialni problemi, ve� se namenja za razvoj, manj za socialno, kar obeta 
bistveno bolj optimisti�en pogled v prihodnost. 



 
�����������	
�����
����
������	�	�
��������	�
��������
��
�
���
��
���
�����	� �
��
�
���
��
���
!��"���###$�"�$���$ � 

 

 
NOVINAR: Dotakniva se še nekaterih ostalih dogodkov. V teh dneh najbolj odmevajo nadaljnji odstopi 
poslancev LDS in, s strani nekaterih, celo prestopi v SD. Slednja je po zadnjih javnomnenjskih anketah 
prehitela tudi SDS, katere predsednik ste vi. Kako gledate na to, kot predsednik najve�je koalicijske 
stranke, oziroma kaj je po vaše prispevalo k temu, da je trenutno SD na prvem mest in ali se nam 
mogo�e obeta leta 2008 velika koalicija? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, kaj bo po volitvah leta 2008 je prezgodaj govoriti. Vse, 
karkoli se sedaj s tem govori, so samo špekulacije. Slovenska demokratska stranka se s tem ne 
ukvarja. Mi želimo najprej odgovorno izpeljati mandat. Zdaj, kdaj kakšna anketa pokaže katera stranka 
je, po anketi najve�ja, to je bistveno manj pomembno. Do naslednjih volitev imamo rezultat, ki dolo�a 
razmere sil v parlamentu in tudi nalaga odgovornost tistim, ki so jim volivci zaupali najve�je število 
glasov. Možno je, da z raznimi dogodki - ko stranke ali pa poslanske skupine razpadajo in se ti poslanci 
priklju�ujejo drugim poslanskim skupinam - umetno nastajajo ve�je ali pa nove politi�ne grupacije, 
vendar ni� od tega ni volja volivcev. To je treba zelo jasno povedat. Lahko nastane nova poslanska 
skupina, ki bo najve�ja opozicijska, lahko tudi najve�ja v državi, vendar to ni odraz volje volivcev. To je 
odraz ambicij, ponekod tudi kalkulacij poslancev, ki sedaj delajo nekaj drugega, kot pa so obljubljali 
volivcem. Najve�ja stranka pozicijska ali pa opozicijska nastane na volitvah - vmes ne more. Lahko 
nastane najve�ja poslanska skupina, vendar pa gre tukaj za relativno umetne tvorbe. To kar se dogaja 
sedaj z neko� najve�jo, dolga leta najve�jo stranko, v državi, torej Liberalno demokracijo, je bilo 
pri�akovano po tem, ko ta stranka pa� ni bila zmožna narediti neke refleksije. Po volitvah leta 2004 in ko 
so dolgo �asa verjeli, da so se volivci zmotili, da bodo to zmoto v pol leta popravili, niso bili pripravljeni 
iskat razlogov za tak rezultat pri sebi. Mnogi ga še vedno niso. Mislijo, da se bodo temu izognili, s tem, 
da bodo šli v neko drugo stranko in ankete kažejo v tem trenutku nekoliko boljši rezultat. Vse to so 
iluzije. Jaz mislim, da je v interesu Slovenije in tudi vlade, ki ji je interes Slovenije prva skrb, da se ta 
politi�ni prostor �im prej konsolidira, da pride do neke razjasnitve, da bomo vedeli kdo je kje. V tem 
trenutku se je v parlamentu težko za�eti pogovarjati o nekaterih stvareh, o katerih bi se bilo potrebno. 
Recimo, pripravljen imamo predlog sporazuma o sodelovanju parlamentarnih strank pri pripravah na 
predsedovanje Evropski uniji in med samim predsedovanjem, ker pa se situacija v parlamentu dnevno 
spreminja �lovek ne ve koga bi povabil na razgovor, kam bi naslovil ta predlog. Treba je po�akat, da se 
stvari raz�istijo. Ampak kot že re�eno, v skupnem interesu bi bilo, da do tega pride kmalu, da lahko 
parlament normalno zafunkcionira, da se pa� razmere, �e jih bo potrebno dolo�ati na novo, ko gre za 
delovna telesa, dolo�ijo in da se življenje normalno odvija. To, kar se sedaj dogaja pri nas je nekoliko 
nenavadno. Ni rezultat volitev. Je rezultat v veliki meri ambicij posameznikov, ki iš�ejo, recimo temu, 
bolj izvoljivo okolje kot pa je postala Liberalna demokracija. 
 
NOVINAR: �e se ob tem dotakneva nedavnih menjav ministrov. Dobili smo tri nove. Lahko pri�akujemo 
še kakšno novost v ministrskem kabinetu? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To ni izklju�eno, vendar v tem trenutku ni� takšnega ne 
na�rtujem. Kadar je potrebno, se o teh stvareh sproti odlo�amo. Ministrska ekipa je sedaj primerno 
okrepljena in jaz mislim, da vlada dejansko sedaj, v drugi polovici mandata, realno finišira drugi del 
koalicijske pogodbe. Ko smo ob tem pol�asu pregledoval rezultate, smo ugotovil, da smo v prvem 
pol�asu, v prvi polovici mandata, dosegli ve�ino zastavljenih ciljev. Nekatere tudi pa� prej, kot je bilo 
�asovno na dnevnem redu. Pri nekaterih imamo rahlo zamudo - recimo, pri reformi delovnopravne 
zakonodaje, vendar ra�unamo, da bodo vsi ti klju�ni akti sprejeti v letošnjem letu, ker bo naslednje leto 
bistveno manj �asa in prostora zaradi predsedovanja Evropski uniji.  
 
NOVINAR: Gospod predsednik, pogosto smo slišali o�itke na delo posameznih ministrov. Najbolj so bili 
v ospredju minister za zdravje gospod Bru�an, minister za zunanje zadeve gospod Rupel in minister za 
okolje in prostor gospod Podobnik. Pa �e se dotakneva slednjega. V zadnjem �asu so mu o�itali 
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nepravilnosti pri sanaciji plazu v Logu pod Mangartom. Bila je ustanovljena komisija, ki bo zadevo 
pregledala. �e bo ugotovila nepravilnosti, me zanima, bodo sankcije oziroma kdo bo odgovarjal za 
napake? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, odvisno kaj se bo ugotovilo. Namen te revizije ni samo, da 
se ugotovi dejansko stanje, ampak, da se ugotovi tudi kako je do stanja prišlo. Kdo je sprejemal 
odlo�itve in tisti ,ki je sprejemal odlo�itve, je odgovoren. Sedaj s tem ni nikakršnih neznank. Ampak to 
lahko vedno re�emo za vsako stvar. Jaz mislim, da je tej temi v zadnjih tednih posve�eno izjemno veliko 
pozornosti, bistveno ve� kot pa bi sama teža problema to zahtevala. Jaz sem prepri�an, da takrat, ko 
bodo na dlani izsledki te komisije, pozornost še zdale� ne bo tako velika, ker se bo tisti, ki je sedaj 
sprožil to zadevo ukvarjal z ne�im drugim. Ampak to pa� stvari ni� ne spreminja v realnosti. �e se bo 
pokazalo, da je bilo kaj narobe, bodo seveda tudi sankcije. V tem trenutku mislim, da je minister naredil 
edino možno pravilno potezo. Odlo�il se je, da zaradi teh kritik ponovno preveri ponoven proces 
sanacije na samem za�etku, za katerega doma�ini, ki so bili najbolj prizadeti trdijo, da je bil v redu in da 
hvala bogu, da jim je nekdo pomagal. Pa�, del prejšnje garniture, ki teh storitev ni želela pla�ati - ni pa 
ustavila teh del, �eprav bi jih lahko - pa trdi, da je bilo vse narobe. Videli bomo, ko bo narejena revizija, 
kaj je resnica.  
 
NOVINAR: Onkološki inštitut. Pred kratkim naj bi prejeli tudi pismo ogor�enih organizacij, ki so na vas 
naslovili kar nekaj vprašanj v zvezi z nevzdržnimi razmerami. Kako torej gledate na to zgodbo? Zdi se 
mi, da tako kot navaja društvo v pismu, 10 let gradenj in selitev osrednje institucije v Sloveniji za 
zdravljenje rakavih obolenj naši državi nikakor ne more biti v ponos? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To se popolnoma strinjam. Lahko bi rekli, da gre za nacionalno 
sramoto, ne pa za ponos. Jaz mislim - da bi glede na to, da je bilo doslej za gradnjo in opremo 
Onkološkega inštituta namenjenih, mislim, da se ne bom veliko zmotil, �e bom rekel ve� kot 22 milijard 
tolarjev - da bi tukaj bilo potrebna najmanj enaka pozornost kot nekaj milijonom za sanacijo plazu pod 
Mangartom. Onkološki inštitut bi moral biti že zdavnaj preseljen, zdravniki bi že zdavnaj morali operirat v 
normalnih pogojih in bolniki bi se moral zdraviti v sodobnem okolju. Davkopla�evalci so za to namenil 
dovolj denarja. Samo nesposobnosti nekaterih struktur - tako na ministrstvu za zdravje kot tudi vodstvu 
Onkološkega inštituta, ki je menda že dvajset let isto - je treba pripisati, da so stvari takšne. Res je, da 
je v mandatih prejšnje vlade bil sprejet oziroma bil uzakonjen izjemno kompliciran in škodljiv sistem 
javnih razpisov, ki je omogo�al stalne pritožbe in ponavljanje ter nikoli kon�ane zgodbe, �e nek lobisti�ni 
tabor ni bil zadovoljen. Ampak, kljub tem postopkom bi se stvari že morale kon�ati, �e bi ljudje, ki so na 
tem delali, delali odgovorno in u�inkovito. V dveh letih sedanji minister za zdravje vseh teh zavozlanih 
zadev ni mogel rešit. Ne izklju�ujem možnosti, da je bila tudi v tem �asu kakšna priložnost zamujena. 
Sedaj smo stvari vzeli zelo resno. Ne samo sedaj ob tem pismu bolnikov, ampak proti koncu lanskega 
leta, ko so prišla prva opozorila, da je s to investicijo marsikaj narobe, ko je bila tukaj tudi ugotovitev 
inšpekcije, da je bila gradnja slaba, ko se je ugotovilo, da je bila dolo�ena oprema nabavljena že pred 
leti, �eprav je ni bilo kam postaviti – zato, ker je bilo to pa� v nekem lobisti�nem interesu. Sedaj 
skušamo se ne toliko ukvarjat s tem kaj je bilo neko� in kdo je odgovoren, ampak s tem, da do 
preselitve �im prej pride in da bo nova stavba funkcionalna. Bojim pa se, da vsega tega ne bo možno 
naredit ob istih ljudeh, ki so odgovorni za takšno stanje, in bodo pa� potrebni ukrepi.  
 
NOVINAR: Sva blizu hrvaške meje in lahko bi rekla, da je to kar ve�ni problem naše države. Nekako ne 
moremo, kljub pogovorom v preteklosti, najti skupnega jezika. Omenili ste, da je arbitraža, v kolikor bi 
prišlo do nje, možna le za celotno mejo. Ali nameravate sre�anja s hrvaškim kolegom glede te teme in 
pa kakšen razplet lahko pri�akujemo? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Sedaj, kakšen razplet arbitraže, �e do nje pride, lahko 
pri�akujemo je nemogo�e napovedati, ker v primeru, �e bi šlo za mednarodno sodno arbitražo, potem bi 
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morali obe zakonodajni telesi v obeh državah vnaprej sprejeti obvezo, da jo bosta upoštevala ne glede 
na to kakšna bo. Tukaj je veliko odprtih vprašanj. Veliko razhajanj je že na to�ki, ki ste jo omenili. Se 
pravi, Hrvaška bi imela arbitražo samo ob meji na morju, ker je bila rešitev v podpisanem, vendar z 
njihove strani neratificiranem, sporazumu, ko je šlo za mejo na morju, za Slovenijo bolj ugodna - na 
ra�un koncesij, ki jih je takratna vlada dala Hrvaški, ko je šlo za dolo�anje meje na kopnem. Vendar pa 
je povsem jasno, da �e bo arbitraža, bo Slovenija vztrajala, da je arbitraža v vseh to�kah, kjer nismo 
soglasni. Se pravi, ne v celotni meji - to bi bilo nespametno, ampak v vseh to�kah, kjer stvari niso jasne, 
kjer imamo razli�na stališ�a in takšnih to�k je ogromno – mislim, da štirinajst na slovensko-hrvaški meji. 
Jaz sem upal dolgo �asa. Upanje umira zadnje. Tako da malo še vedno upam, da bo prišlo do nekih 
premikov v sosednji državi in da bodo pripravljeni vseeno iskat neke relativno hitre rešitve, ki bi jih 
dosegli bilateralno. V kolikor to ne bo možno, je zagotovo arbitraža ali pa mediacija - se pravi pomo� 
nekoga tretjega, boljši izhod, boljša rešitev kot pa nek odprt konflikt še leta in leta. Slovenija se pa� tega 
koraka ne boji. Nasprotno, od za�etka tega mandata, od leta 2005, se na to resno pripravljamo. Zbrali 
smo neko dokumentacijo, ki potrjuje naše argumente. Nenazadnje smo velik del te dokumentacije tudi 
objavili v tako imenovani Beli knjigi. Vendar pa je seveda potrebno vedeti, da, �e se za ta korak 
odlo�imo, še vedno rabimo neko verodostojno obnašanje obeh strani za �as dokler tukaj ni rezultatov 
arbitraže. To pomeni spoštovanje Brionske izjave, izogibanje incidentnim situacijam, »ne-delanje« 
korakov, ki bi prejudicirali mejo. Ravno na tej to�ki smo imeli s sosednjo državo, žal, v teh petnajstih kar 
nekaj slabih izkušenj in šele zadnji dve leti na takšne izzive resno odgovarjamo.  
 
NOVINAR: Ob koncu najinega pogovora še nekaj besed v zvezi s predsedovanjem EU v prvi polovici 
prihodnjega leta. Kako ste zadovoljni s pripravami, tako tehni�nimi kot vsebinskimi? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, priprave so obsežne. Mislim, da so bile za�ete pravo�asno. 
Skušamo se pripravljati v tem smislu, da bomo imeli na razpolago dovolj kapacitet, tudi za izzive, ki v 
�asu vsakega predsedovanja pridejo jih pa ni mogo�e v naprej predvideti oziroma na�rtovat. Slovenija 
bo predsedovala skoraj pol milijardni skupnosti oziroma družini evropskih narodov kot prva nova 
�lanica. Teh izkušenj, lastnih izkušenj, nimamo - kot jih ni imel nih�e, ki je prvi� predsedoval. Vendar 
primerjava z uspešnimi manjšimi državami �lanicami Evropske unije, ki so to delale prvi�, kaže, da je 
seveda to možno in mi želimo posnemati te dobre prakse oziroma slediti tem dobrim zgledom. V tem 
trenutku še nismo pripravljeni, vendar to tudi ni potrebno, ker predsedovanje pride šele 1. januarja leta 
2008. Po ocenah tistih, ki iz evropskih institucij pomagajo pri naših pripravah, pa smo v teh pripravah 
kar u�inkoviti oziroma uspešni - pri nekaterih stvareh tudi izvirni. Moram re�i tudi to, da smo povsod 
naleteli na odprta vrata - tako pri mojih kolegih predsednikih vlad drugih držav, ki imajo s 
predsedovanjem znatne izkušnje, kot tudi evropskih institucijah. Vsi vedo, da je to za nas velik izziv in 
so pa� pripravljeni pomagati. Ne bo pa nih�e predsedoval namesto nas. To bomo še vedno po�eli mi in 
to je dejansko velik izziv. Jaz upam samo, da bo v Sloveniji dovolj notranjepoliti�ne zrelosti in da se v 
tem �asu vladi ne bo metalo polen pod noge, tako da bi se moral ukvarjat z drugimi, manj pomembnimi 
vprašanji namesto, da bi se koncentrirali na ta izziv.  
 
NOVINAR: V tem letu, �e se ne motim, nameravate obiskati vse �lanice Evropske unije. Bo to mogo�e 
realizirati in kaj bo namen teh obiskov? Bo pogovor tudi o evropski ustavni pogodbi, energetski politiki? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, to dvoje zagotovo povsod. Na teh sre�anjih so to 
pomembne teme. Res je, da je moj na�rt, da se v �asu priprav na predsedovanje sre�am bilateralno in 
ne v okviru evropskih institucij, ker tam se sre�ujemo velikokrat. Bilateralno, ko je �as tudi za daljše 
pogovore z vsemi kolegi iz vseh držav �lanic Evropske unije. Vendar ne bom vseh jaz obiskal, nekateri 
pridejo tudi v Slovenijo, nekateri so pa� že prišli. Mislim, da je približno tretjina tega programa že za 
mano, drugi del še �aka. V�asih je zaradi pomanjkanja infrastrukture za to potrebnega nekoliko ve� 
�asa. Ampak je pa to zelo koristno, ker zelo težko potem usklajuješ, iš�eš kompromise med razli�nimi 
stališ�i, ki v tako veliki družini vedno so, �e zadev in ljudi dobro ne poznaš. 
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NOVINAR: Omenili ste pomanjkanje infrastrukture ? Še zadnje vprašanje. �e boste potovali recimo v 
vseh 26 držav, od tega ste jih tretjino nekako že obdelali, potem jih ostane nekje okoli 18, bo nujno 
potrebno letalo, gospod predsednik. Slovenija nima vladnega letala. A to ni nekoliko nenavadno za 
državo, posebej še za predsedujo�o državo �lanico? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, pravzaprav Slovenija ima in nima vladno letalo.  
 
NOVINAR: Svoje? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ja. Slovenski davkopla�evalci so odšteli nekaj deset težkih 
milijonov dolarjev za kar razkošno vladno letalo, ki je bilo nabavljeno, pla�ano oziroma se še pla�uje, ker 
je bilo vzeto na kredit. Potem pa, ko je bilo to letalo na voljo, ga je prejšnja vlada dala v najem za 
prakti�no deset let za 120.000 dolarjev na mesec. �e bi v tem trenutku želel podobno letalo najeti, bi 
moral za to pla�at najmanj še enkrat ve� na mesec. Zakaj so to storili in ali je ob tem kdo zaslužil, je pa� 
drugo vprašanje. Dejstvo je, da letalo imamo, ne moremo ga pa uporabljat - dajemo ga v najem za 
smešno ceno. Mi moramo za te nujne obiske letala najemati in to bomo seveda prisiljeni narediti tudi za 
�as predsedovanja, ko je ta potreba nekoliko ve�ja. Sedaj, ko te obiske planiramo in ko je pa� vse 
možno v naprej objaviti, vklju�no z objavo razpisov za najem letal, to še gre. V �asu predsedovanja pa 
bo potreben stalen najem, ker se vsak dan lahko kaj zgodi in �ez nekaj ur moraš biti že v neki drugi 
državi. Težko sedaj re�em vnaprej, ali bo to cenejše ali dražje. �e bomo imeli lastno letalo, bomo v 
vsakem primeru racionalni. Ta vlada je prva vlada v zgodovini samostojne države, ki je sprejela na�elo, 
da na evropskih relacijah, �e obstaja redna linija, potujemo z redno linijo. Jaz sem prvi predsednik 
vlade, ki v potuje Bruselj z redno linijo, noben moj predhodnik tega ni delal. Enako zunanji minister. Na 
tem smo že kar nekaj privar�evali in var�ni bomo pa� tudi, ko bo šlo za predsedovanje, vendar se 
dolo�enim stroškom seveda ne da izogniti.  
 
NOVINAR: Gospod predsednik vlade, Janez Janša, iskrena hvala za obisk v našem studiu in seveda za 
vsa pojasnila. Želimo vam uspešno delo. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Hvala še enkrat za vabilo in za prijeten pogovor. 


